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رخداد

ادامه از صفحه 9

فوتبال

۳ ایرانی و ۳ سهمیه؛ خیال کشتی آزاد 
راحت شد

سه آزادکار ایرانی با درخشش در مسابقات گزینشی  �
آلماتی، سهمیه های کشتی آزاد ایران در المپیک توکیو 
را تکمیل کردند. به گزارش «ورزش سه»، کشتی آزاد 
ایران نیز مثل کشتی فرنگی در مسابقات جهانی ۲۰۱۹ 
فقط به ســه سهمیه از شش ســهمیه ممکن دست 
یافته بود. فرنگی کاران که یک سالی در انتظار برگزاری 
مســابقات گزینشــی بودند، چند روز قبل توانستند دو 
ســهمیه دیگر هم کســب کنند؛ اگرچــه در وزن ۸۷ 
کیلوگرم سهمیه ای به دست نیامد. براساس تصمیم 
کادر فنی تیم ملی کشــتی آزاد امیرمحمد یزدانی در 
وزن ۶۵ کیلوگرم، یونس امامی در وزن ۷۴ کیلوگرم و 
محمدحسین محمدیان در وزن ۹۷ کیلوگرم به عنوان 
نمایندگان ایران برای کســب سهمیه های باقی مانده 
معرفی شــدند و دیــروز کار خــود را در آلماتی آغاز 
کردند. این ســه آزادکار می دانستند با یک اشتباه قبل 
از فینال تمامی زحمات خود را ازدســت رفته خواهند 
دیــد و حتما باید برای المپیکی شــدن به دیدار نهایی 

پای بگذارند.
در وزن ۶۵ کیلوگــرم امیرمحمــد یزدانــی پس از  �

اســتراحت در دور اول، در دور دوم محمد عبدالکریم 
از کویــت را با نتیجه ۱۰ بــر صفر مغلوب کرد و راهی 
مرحله نیمه نهایی شــد. او در ایــن مرحله به مصاف 
حاجی محمد علی از بحرین رفت و با اینکه این حریف 
روسی الاصل رقیب قدری به شمار می رفت، او توانست 
بدون اشــتباه و با تلاش زیاد ۱۰ بر صفر محمد علی را 
از پیــش رو بردارد. به این ترتیــب امیرمحمد یزدانی با 
رسیدن به فینال اولین ســهمیه المپیکی کشتی آزاد 
در آلماتی و البته چهارمین ســهمیه در مجموع را به 

دست آورد.
 در وزن ۷۴ کیلوگــرم یونــس امامــی در دور اول  �

مقابل علی موحامت اووزمیرادوف از ترکمنســتان با 
نتیجــه ۱۰ بر صفر به پیروزی رســید. او در دور بعد با 
نتیجــه ۱۱ بر صفر منگ حجی جان از چین را مغلوب 
کرد و به مرحله نیمه نهایــی راه یافت. امامی در این 
مرحله با نتیجه ۱۰ بر صفر ســاندیپ مــان از هند را 
در یک کشــتی کاملا برتر از پیش رو برداشت و ضمن 
حضور در دیدار فینال، ســهمیه المپیک را نیز کســب 

کرد.
در وزن ۹۷ کیلوگرم محمدحســین محمدیان در  �

دور نخســت با نتیجه ۱۱ بر صفر نائویا آکاگوما از ژاپن 
را مغلــوب کــرد. او در مبارزه بعــدی ضیا موحامت 
صفراف از ترکمنســتان را با نتیجه ۱۵ بر ۴ از پیش رو 
برداشــت و راهی مرحله نیمه نهایی شــد. او در این 
مرحله در ۳۰ ثانیه ساتیوارت کادیان دارنده مدال نقره 
آسیا از هند را با نتیجه ۱۰ بر صفر مغلوب کرد و ضمن 

کسب سهمیه المپیک به دیدار فینال راه یافت.
به این ترتیــب آزادکاران ایرانــی موفــق شــدند با 
درخشــش در آلماتی نه تنها شش سهمیه المپیکی 
کشتی ایران را تکمیل کنند؛ بلکه علاقه مندان به کشتی 
را با نمایش بی نظیر خود به درخشش در المپیک نیز 
امیدوار کنند. البته که مشخص نیست حتما همین سه 
نفر در این ســه وزن راهی المپیک شوند و آنها رقبای 
سرســختی در داخل کشور برای تصاحب دوبنده تیم 

ملی خواهند داشت.

دست اندازی های شبه قانونی در 
مناطق چهارگانه محیط  زیست گیلان

تعدادی از تالاب های اســتان گیــلان، چه آنها که 
ثبت در سایت رامسرند و چه آنها که در لیست تالاب ها 
(پیوست آیین نامه قانون تالاب ها) با افزایش جمعیت 
شــهرها و لزوم تأمین فضای زیستی از سوی مشاوران 
طرح هــای جامع و تفصیلی برای کالبد این شــهرها، 
این طرح ها توســعه یافته و گاه در اراضی تالاب های 
موصوف مانند تالاب انزلی، کیاکلایه لنگرود و بخشی 
از کولاب کیاشــهر متوارد می شــوند. افزوده شدن این 
اراضی به محدوده و حرایم شــهرها موجبات اعمال 
مــواد ۱۰ و ۱۱ قانون زمین شــهری را فراهم می آورد 
و ادارات ثبــت و اســناد و امــلاک موظف انــد بدون 
استعلام از دســتگاه هایی که پیش از توارد، مالک این 
اراضی بوده اند، ســند این اراضی را به نام ادارات کل 
راه و شهرســازی ثبت کنند. از پس این فرایند سازمان 
مســکن و شهرسازی می تواند این اراضی را مستند به 
ماده ۱۱ همین قانون به اشــخاص حقیقی و حقوقی 
واگذار و معادل ارزش معاملاتی به فروش برســاند. 
هرچند مــاده ۵ آیین نامه قانون منــع فروش اراضی 
فاقد کاربــری، واگذاری اراضی مناطق چهارگانه برای 
امر مســکن به تعاونی های مســکن و سایر اشخاص 
حقیقــی و حقوقی را ممنوع اعلام کرده اســت و در 
بند الف ماده ۳ و ماده ۱۶ قانون حفاظت و بهســازی 
محیط زیست تالاب ها در زمره مناطق چهارگانه اعلام 
شده است، واگذاری های شــبه قانونی در این مناطق 
نیز موجبــات آســیب های جــدی ای را فراهم کرده 
اســت. القصه باوجود اینکه مناطق چهارگانه محیط 
زیســت جهت حفظ و نگهداری مطلوبیتشــان (چه 
از بعد تنوع زیســتی و چه از ســایر ابعاد اکولوژیک) 
برای نســل های آینــده در نظر گرفته شــده اند، میل 
متورم استفاده از سرزمین ها از سوی مردم و نهادها و 
دستگاه های اجرائی موجب شده این مناطق هر آینه 
دســتخوش تغییراتی شوند که اگر در این زمینه اقدام 
عاجل پیشگیرانه ای انجام نشود، باید این مطلوبیت را 

از دست رفته تلقی کرد.

تغییر بزرگ پرسپولیس پس از
 نقل و انتقالات زمستانی

پرسپولیس پس از نقل و انتقالات زمستانی،  �
بسیار بیشــتر از گذشته مقابل دروازه حریفان 
موقعیــت ایجاد کرده ولی ایــن تغییر باعث 
بهبود آمار گل زنی این تیم نشــده اســت. به 
گزارش فوتبال ۳۶۰، پرســپولیس در آغاز این 
فصل بهترین مهره هــای هجومی دوره قبل 
خود یعنی مهدی ترابــی و علی علیپور را از 
دســت داد، ولی در عوض عیســی آل کثیر را 
جذب کرد. مهاجم خوزســتانی سرخ پوشان 
قبل از آغاز لیگ بیســتم با محرومیت سنگین 
شــش ماهه مواجه شد و عملا بیش از نیمی 
از فصل را از دســت داد. پــس از فینال لیگ 
قهرمانان و در شــرایطی که پرسپولیس فقط 
چهار بازی در لیگ انجام داده بود، بشار رسن، 
هافبک خلاق این تیم، از جمع پرسپولیسی ها 
خداحافظــی کرد تا دســتان گل محمدی در 

نیمه زمین حریف خالی تر از همیشه باشد.
چشمان منتظر به شروع نیم فصل دوم

در صدر جدول  را  اول  نیم فصل  پرسپولیس 
این  هجومی  کارنامه  ولی  رساند   پایان  به 
بازی  چند  به نحوی که  نبود،  قابل قبول  تیم 
کادر  گرفت.  مهاجم  بدون  بازی  به  تصمیم 
آغاز  انتظار  بی صبرانه  سرخ پوشان  فنی 
حمله  خط  تا  می کشید  را  دوم  نیم فصل 
خود را تقویت کند. مهدی ترابی به این تیم 
بازگشت. تلاش ها برای جذب شهریار مغانلو 
تیم  این  زمستانی  پنجره  ولی  بود   ثمربخش 
از هفته نوزدهم  باز شد و  از هفته هجدهم 
پایان رسید  محرومیت عیسی آل کثیر هم به 
تا این تیم از نظر مهره های هجومی یکی از 

غنی ترین تیم های لیگ باشد.
خلق موقعیــت پرســپولیس در نیم فصل 

دوم بالاتر از استاندارد لیگ
در  کاملا  داشت  پرسپولیس  که  تغییراتی 
مشهود  اخیر  بازی  سه  در  تیم  این  نمایش 
گل  امید  متریکا،  آمار  براساس  است. 
نقل و انتقالات  از  قبل  به  نسبت  پرسپولیس 
دو برابر شده است. امید گل این تیم تا هفته 
هفدهم در هر بازی به طور متوسط ۱.۴۱ بود 
که این آمار پس از تعطیلات ۲.۸۲ شده است. 
این در حالی است که پرسپولیس در آخرین 
برابر  حمله  خط  تقویت  از  قبل  خود  بازی 
به جای  از خود   ۰٫۱۵ گل  امید  نفت  صنعت 
چارچوب  در  شوت  یک  حتی  و  بود  گذاشته 
پرسپولیس  اخیر  حریف  سه  نداشت.  هم 
شاید  و  دارند  قرار  جدول  پایینی  نیمه  در 
چنین  قدرتمند تر  تیم های  برابر  سرخ پوشان 
به هر حال  ولی  نمی کردند   خلق  را  آماری 
متوسط امید گل ۲.۸۲ در هر بازی بسیار بالاتر 
از استانداردهای لیگ ایران است. گل گهر که 
پس از پرسپولیس بیشترین امید گل را دارد، 
به طور میانگین در هر مسابقه ۱.۳۸ امید گل 

داشته است.
فرصت سوزی مهاجمان پرسپولیس

در  پرتعداد  موقعیت   خلق  که  همان قدر 
بوده،  مشهود  پرسپولیس  بازی  سه  این 
جلب  نیز  تیم  این  مهاجمان  فرصت سوزی 
تأیید  را  آن  نیز  گل  امید  آمار  که  کرده  توجه 
در شرایطی  تا هفته ۱۷  پرسپولیس  می کند. 
هر  در  که  داشت   ۱.۴۱ گل  امید  متوسط 
بازی ۱.۲۹ گل زده بود و بین امید گل و گل 
نداشت.  وجود  زیادی  اختلاف  تیم  این  زده 
بازی  این سه  در  که  متعددی  موقعیت های 
نصیب پرسپولیس شده، میانگین گل زده این 
تیم را افزایش داده و به ۱.۶۶ رسانده و این 
بسیار کمتر از امید گل است و پرسپولیس در 
هر بازی یک گل کمتر از استحقاقش به ثمر 
رسانده است. مهاجمان این تیم متهم اصلی 
در گل نشدن فرصت های پرسپولیس هستند. 
دیدار   ۳ این  در  پرسپولیس  هجومی  عناصر 
در مجموع امید گل ۶.۸۲ داشتند و فقط سه 
بار موفق به گل زنی شدند و نزدیک به چهار 

گل را از دست دادند.

برنامه

یکشنبه ۲۲ فروردین
ماشین سازی – آلومینیوم ۱۷:۰۰

مس رفسنجان – سایپا ۱۸:۳۰
تاتنهام – منچستریونایتد ۲۰:۰۰
شفیلدیونایتد – آرسنال ۲۲:۳۰
بتیس – اتلتیکو مادرید ۲۳:۳۰

اینتر – کالیاری ۱۵:۰۰
یوونتوس – جنوا ۱۷:۳۰

رم – بولونیا ۲۰:۳۰

صعود فولاد به مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا بار دیگر شایستگی های 
فنی فوتبال ایران در آســیا را به رخ کشــید؛ فولادی هــا در بازی پلی آف لیگ 
قهرمانان آسیا با چنان قدرتی تیم متمول العین از امارات را در هم کوفتند که 
جایی برای هیچ حرف و حدیثی باقی نماند. شاگردان جواد نکونام در این دیدار 
با چهار گل العین را شکســت دادند و آن قدر خوب و تمیز کار کردند که کمتر 
کسی باور می کند فولاد با این پتانسیل، مسیرش برای رسیدن به لیگ قهرمانان 
آســیا را از طریق پلی آف طی کرده باشد. البته که بی مهری های زیادی که در 
این بین بر فولاد رفت، کار را می توانست برای آنها دشوار کند؛ در شرایطی که 
پیش از این عنوان شــده بود فولاد باید در اهواز میزبان این بازی پلی آف باشد 
ولی در تصمیمی بحث برانگیز، کنفدراسیون فوتبال آسیا میزبانی این دیدار را 
هم از ایران گرفت و به ریاض عربستان سپرد. هرچند این تغییر میزبانی خللی 
در برنامه های فولاد برای رســیدن به مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا وارد 
نکرد و آنها با شایســتگی و در دیداری تقریبا یک طرفه جواز صعودشان را به 
دست آوردند. حالا فولاد با رفتن به گروه D این رقابت ها باید با دو غول منطقه 
غرب آســیا یعنی النصر عربستان و السد قطر در کنار الوحدات اردن دیدار کند 
ولی نمایش قابل قبول آنها در بــازی پلی آف این امید را به وجود آورده که از 
همین حالا این تیم خوب ایرانی را حذف شده ندانیم. با کیفیتی که فوتبال ایران 
در منطقه غرب آســیا دارد، ایران تبدیل به اولین کشوری می شود که هر چهار 

نماینده اش توانسته اند وارد مرحله گروهی لیگ قهرمانان شوند. پرسپولیس، 
تراکتور و اســتقلال پیش از این صعودشــان به مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
آســیا را قطعی کرده بودند و حالا فولاد آخرین ســهمیه را هم قطعی کرده 
اســت. ایران بالاتر از عربســتان و قطر که هرکدام نهایتا توانستند سه سهمیه 
به دســت بیاورند، پا به لیگ جدید قهرمانان آســیا گذاشــته  که قرار شــده با 
اضافه شــدن یک گروه چهارتیمه به هر دو منطقه غرب و شــرق از این پس با 
۴۰ تیم کارش را دنبال کند. پس به این ترتیب، ایرانی ها برخلاف سایر کشورهای 
منطقه غرب آسیا که نهایتا در سه گروه نماینده دارند، توانسته اند چهار گروه از 
پنج گروه منطقه غرب را پوشــش دهند. با وجود این کار خارق العاده اما هیچ 
یک از نمایندگان ایران نتوانستند مجوز میزبانی این دوره از بازی ها را به دست 
بیاورنــد؛ امری که بیش از گذشــته ضعف مدیریت ورزشــی و قدرت لابی در 
سطح بالا را نشان می دهد! برعکس ایران، کشوری مثل عربستان که در حوزه 
سیاســی هم رقیب منطقه ای محسوب می شود، علاوه بر بازی پلی آف فولاد، 
جواز میزبانی از دو گروه تیم های ایرانی را هم به دســت آورده اســت! همین 
فــولاد باید در ریــاض بماند و در گروه چهارم که به میزبانی عربســتان برگزار 
می شود، حضور پیدا کند. استقلال هم باید به عربستان برود و در گروه سوم با 
الدحیل قطر، الاهلی عربســتان و الشرطه عراق رقابت کند. این دو میزبانی در 
حالی به عربســتان سپرده شده که پیش از این هر دو نماینده ایران درخواست 

میزبانی را به کنفدراسیون فوتبال آسیا داده بودند. تراکتور، دیگر نماینده ایران 
در مرحله گروهی لیگ قهرمانان آســیا هم باید به امارات برود و با الشارجه، 
پاختاکور و نیروی هوایی عراق دیدار کند. عجیب تر از همه اما وضعیت باشگاه 
پرسپولیس است؛ تیمی که در چند سال اخیر چند بار به فینال لیگ قهرمانان 
آسیا رسیده و بیش از بقیه بخت میزبانی در رقابت های گروهی لیگ قهرمانان 
آسیا را داشت، در سفری پرماجرا به هند سفر کرده تا در گروهی که تیم گمنام 
گوا از این کشــور قرار دارد، با دو رقیب دیگر یعنی الریان قطر و الوحده امارات 
مصاف دهد. اگرچه پیش از این کنفدراســیون فوتبال آســیا موضوع تقابل با 
ویروس کرونا را یکی از دلایل مهم اعطای میزبانی به کشــورها توصیف کرده 
ولی ســپردن میزبانی نایب قهرمانی آســیا به هند ثابت کرد دست کم در این 
مورد ادعای مسئولان کنفدراسیون فوتبال آسیا خلاف واقع است. حالا با مرور 
چندباره وضعیــت تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آســیا و اینکه ایران تنها 
کشوری در غرب اســت که هر چهار نماینده اش به مرحله گروهی رسیده اند 
ولی در عین شگفتی هیچ میزبانی ای ندارد، مشخص می شود کرسی آسیایی ما 
که این روزها در اختیار مهدی تاج، رئیس سابق فدراسیون فوتبال ایران است، 
به اندازه «ارزن»ی در این مســیر به فوتبال ما کمک نکرده است. این موضوع، 
فارغ از فاجعه ســپردن میزبانی گروه تیــم ملی به بحرین در راه انتخابی جام 

جهانی است!

گفت وگو با شهرام هروی، ســرمربی تیم ملی کاراته 
به خــودی خود جذاب اســت. مردی کــه از زمان 
را  افتخــارات  بزرگ ترین  تیــم  ایــن  در  حضورش 
برای کاراته مردان ایران به دســت آورده. کســب 
ســه عنوان قهرمانی پیاپی کومیته تیمی در جهان و 
آسیاچیزی نیست که به ســادگی بتوان از کنار آن رد 
شــد. بی تردید باید گفت  «سنسی شــهرام» یکی از 
نقطه های روشن ورزش ایران در چند سال اخیر بوده 
اســت. او این روزها اما آزمــون مهم تری از میادین 
جهانی را پیــش روی خــود دارد. بازی های المپیک 
۲۰۲۰ توکیو جایی اســت که هروی نشــانه گرفته تا 
به واسطه شاگردانش دســت به کار بزرگ تری بزند. 
مقامات ورزش کشــور آن قدر به کاراته امیدوارند که 
حتی بیشتر از کشتی، روی مدال های طلای این رشته 
در المپیک حســاب باز کرده اند. اگر شــهرام هروی 
بتواند در آوردگاه توکیــو کارنامه موفق قبلی خود را 
به نمایش بگــذارد، از این پس نام او در کنار بزرگانی 
چون محمد بنــا و کوروش باقری، مربیان ســرافراز 
المپیکی قرار خواهد گرفت. در فاصله سه ماه مانده تا 
آغاز بازی های المپیک ۲۰۲۰ گفت وگوی «شرق» را با 

سرمربی تیم ملی کاراته از نظر می گذرانید.

 آقای هروی شــما در یک سال گذشته سکوت  �
عجیبی را اختیار کرده بودید که به نظر می رســد 

معنادار بود. دلیل این همه بی حرفی چه بود؟
اتمام کار ما در ســال ۹۸ با شیوع کرونا مصادف 
شــد. آمدن این ویروس باعث شــد ادامه مسابقات 
کسب ســهمیه المپیک کنسل شــود و در کل اتفاق 
خاصی هــم در ورزش دنیا نیفتــد و همه برنامه ها 
تحت الشــعاع کرونا قرار بگیرد. بــه خاطر همین ما 
هم به خودمان یک مقدار اســتراحت دادیم تا بیشتر 
فکر کنیــم که ببینیم باید بــرای المپیک و آینده چه 
کارهایی انجــام دهیم. اخبار و اطلاعــات تیم ملی 
را هم که همــکاران در تیم ملی اعــلام می کردند. 
بالاخره همیشــه یک ســری مشــکلات بوده که باید 
بعضی وقت ها در ســکوت و آرامش با آنها کنار آمد 
یا حلشان کرد. یکسری مسائل ریز هست که به خارج 
از کاراته مربوط می شــود که ان شاءاالله وقت هست 
و ســر فرصت درباره آن صحبت خواهیم کرد. الان 
مهم تریــن چیز اهدافی اســت که ما در ســال ۱۴۰۰ 
داریم که مهم ترینش حضــور در بازی های المپیک 
است بعد هم مســابقات جهانی و آسیایی. بالاخره 
زندگی در جریان اســت. المپیک بخشــی از زندگی 
اســت. بعد از المپیــک کاراته تمام نمی شــود و ما 
بایــد از الان خودمان را برای حضــوری پرقدرت در 
رقابت های آســیایی کویت و جهانــی امارات آماده 
کنیم تا بتوانیم افتخاراتی که در گذشــته داشــتیم را 
تکرار کنیم. کســب چهارمین قهرمانی پیاپی کومیته 
تیمی جهان و آسیا و مدال آوری در پنج وزن کومیته 
انفــرادی مســابقات جهانی هدف هایی اســت که 
جــدای از المپیک بــه آن فکر می کنیم. ان شــاءاالله 
بعد از مســابقات قهرمانی کشوری نفرات دیگری به 
اردوی تیم ملی اضافه می شوند تا این اتفاقات بیفتد. 
روند کاراته همیشــه رو به رشــد بوده. نمی خواهیم 

این روند متوقف و دچار سکته شود.
 آن طور که گفته می شود، سکوت شما به خاطر  �

دلخوری تان از مســئولان ورزش است که طبیعتا 
شخص وزیر یکی از آنهاســت. اینکه شما کارمند 
ســازمان بیمه تأمین اجتماعی هستید و با وجود 
تعهدی که در تیم ملی دارید، باید حتما ســر کار 
اداری هم حاضر شوید. مســئولان قدمی در این 
زمینه برایتان برداشــتند که مشکل را با بیمه حل 

کنند؟
من ۱۵، ۱۶ سال است که دارم در تیم ملی کاراته 
کار می کنم و شــش سال هم هست که سرمربی تیم 
هستم. متأسفانه مشــکل مربوط به امروز و دیروز و 
المپیک نیست. سال های ســال است که دارم با آن 
کنار می آیم. همیشــه هم گفتند درست می شود اما 
نشــده. با اینکه خود دکتر صالحی امیری پیگیر شده 
امــا در عمل اتفاقی نیفتــاده. الان دیگر فرصت این 
حرف ها نیســت. چیزی هم به المپیک نمانده. وزیر 
هم پیگیر شــده ولی آن هم بی اثر بوده. من هم دیگر 
احتیاجــی به پیگیری نــدارم و برایم مهم نیســت. 

هدفم از حضور در تیم ملی خیلی بزرگ تر اســت و 
همین نگرشــی که دارم، باعث شده تا کم لطفی های 

موجود را پوشش دهد.
 اوضاع و احــوال تیــم ملــی چطور اســت؟  �

تیم المپیکــی همچنان بایــد در دو مرحله دیگر 
از رقابت های گزینشــی شــرکت کند تــا تکلیف 

سهمیه ها معلوم شود.
شرایط خوبی داریم. اردوهایمان در حال برگزاری 
اســت. اولین مســابقه ای که پیــش رو داریم، لیگ 
جهانی لیسبون اســت. آنجا سیستم رنکینگ برای 
المپیک بسته می شود. دو بازیکن خوب ما ذبیح االله 
پورشیب و ســجاد گنج زاده اینجا مسابقه می دهند. 
واقعا جای تأســف دارد که یکی از بهترین های دنیا 
باید حذف شــوند. شــعار المپیک این است که باید 
بهترین ها در این بازی ها شــرکت کنند اما از این دو 
ملی پوش، یک نفرشــان از حضــور در این بازی ها 
محروم می شــود که این هم به خاطر قوانین است 
که گریبان ما را گرفته. شــاید مســئولان فدراسیون 
جهانی کاراته هیچ وقت فکــر نمی کردند دو نفر از 
یک کشــور در یــک وزن بیایند و نفــرات اول و دوم 
وزن هایشــان شوند. مسابقات لیســبون برای هردو  
این بچه ها مهم اســت. اینجا همه چیز به عملکرد 
خودشان و رقبایشان بســتگی دارد. در وزن ذبیح و 
سجاد چهار نفر از طریق رنکینگ در المپیک شرکت 
می کننــد. با توجه به اینکه ایــن دو نفر بهترین های 
وزنشان هســتند اما از هر کشور فقط یک نفر در هر 
وزن می تواند در بازی های المپیک حضور داشــته 
باشــد، واقعا مسیر کسب سهمیه المپیک کاراته در 
مقایسه با سایر رشته ها خیلی سخت در نظر گرفته 

شد.
 نمی شد برای ســجاد و ذبیح فکری می کردید  �

که با رفتن به یک وزن پایین تر یا بالاتر بتوانیم هر 
دو  آنها را برای المپیک حفظ کنیم؟

نه وزن ها طوری بود که نمی شد کاری کرد. خود 
این بچه ها آن قدر عاقل و حرفه ای هستند که بتوانند 
با این موضوع کنــار بیایند. هــر دو قهرمانان بزرگی 
هستند که دنیای کاراته هم از این قضیه متأثر است. 
آنها همین چند روز پیــش در تورنمنت ترکیه هر دو 
مدال طلا گرفتند که نشــان دادند از بهترین های دنیا 

هستند.
 امیر مهدی زاده هم که امید تیم برای شــرکت  �

در مسابقات فرانسه است.
بلــه اینجا فقط ســه نفــر اول هر وزن ســهمیه 
المپیک را می گیرد. امیر مهدی زاده همیشــه نشــان 
داده که یکی از قهرمان های خوب ماســت. بالاخره 
تمام هم و غم ما هم این اســت که آخرین سهمیه را 
بگیریم و با سهمیه کامل به توکیو برویم. مهدی زاده 
یکی از پرافتخارترین کاراته کاران کشــورمان اســت. 
حقش است که سهمیه بگیرد. ان شاءاالله با پشتکاری 

که دارد و کمکی هم که ما به او می کنیم، این اتفاق 
خواهد افتاد و خرداد ماه سومین سهمیه را می گیریم.

 درست است که کاراته تا الان المپیکی نبوده  �
اما رشته ای بوده که همیشه در دنیا آقایی کرده. با 
این وجود اما انتقادهایی از شما و تیمتان می شود 
که خیلی قابل هضم نیســت. ریشــه این نقدها 

چیست؟
مــن خیلی دوســت نــدارم راجع به ایــن موارد 
صحبت کنیم. من قبــلا هم مربی تیم ملی بودم اما 
واقعا از ته دل می گویم در این برهه ای که ســرمربی 
شــدم، هیچ موقع این قدر حمایت از تیم ملی ندیدم. 
ما در این شــش سال جاهایی رفتیم که خوب نتیجه 
نگرفتیــم. امــکان دارد نقدی هم بشــود اما در این 
ســال ها، در تیم ملی به روی همه باز بوده و است. 
مطمئنا یکســری ایراد و اشکال داریم. حضور من در 
تیم ملی باعث شــده که شاید از داخل این اشکال ها 
را نبینم اما دوســتان از بیرون آنهــا را می بینند. اگر 
کســی این اشــکالات را بگوید، به تیــم ملی کمک 
می کند. به نظر من بازیکنان تیم ملی، بازیکنان زمان 
صلح هســتند. مثالی در این باره می زنم. بچه های ما 
با رزمنده هایی که هشــت ســال بــرای این مملکت 
جنگیدند، خیلی تفاوت دارند. آنها از جانشــان برای 
حفظ این خاک گذشــتند. چه از خودشــان به یادگار 
گذاشــتند؟ مملکت و آرمان هایشــان را. مــا آنها را 
نمی شناســیم ولی به همه شــان افتخــار می کنیم. 
بازیکنــان تیم ملی هم در یک ســطح خیلی پایین تر 
از این عزیزان ،همین شــرایط را دارند. آنها هم برای 
پرچم کشورشــان افتخارآفرینی می کنند. ســال های 
دیگر نیســتند اما اثرشــان در کشــور خواهــد بود. 
همان طور کــه اثر غلامرضا تختی بعد از ســال های 

سال مانده است.
 یکی از نقاط قوتی که تیــم ملی کاراته دارد،  �

ارتباط خوب شــما با ملی پوشان است. طوری که 
می گویند این بچه ها شما را خیلی قبول دارند. این 

اتفاق در کمتر رشته ای دیده می شود.
برخی از این بازیکنان از سال۸۶ که من مربی تیم 
ملی جوانان بودم، با من بودند؛ بنابراین با هم زندگی 
کردیم و بالا آمدیم. مهم ترین نکته ای که من ســعی 
کردم در ارتباط با این بچه هــا رعایت کنم، صداقت 
در کار بوده. ممکن اســت از بیرون نقدهایی باشــد، 
بگویند این کار باید می شــد. مسلما من هم به عنوان 
یک انســان کارم با عیــب و نقص هایی روبه رو بوده. 
نمی شــود گفت  همــه تصمیم ها درســت بوده اما 
خدای نکرده هیچ وقت تصمیمی نگرفتم که پشــت 
آن نقشــه ای بوده باشــد. کســی را به کسی ترجیح 
ندادم. تمام تلاشــم این بوده بهترین ها را به آسیایی 

و جهانی ببرم.
 برای آینده این تیم چه کارهایی کردید؟ �

تیم پرقدرتی داریم که پشــت ســر نفرات اصلی، 

بازیکنــان قوی و حتــی هم تراز زیــادی وجود دارد. 
می توانیــم چنــد تیم ملی داشــته باشــیم. ولی به 
دلیل شــرایط کرونا نتوانستیم از این ظرفیت استفاده 
کنیــم. در حال حاضر ۹ تــا بازیکن در اردو هســتند. 
فدراســیون هم تمام فکر و ذکرش این بوده که از هر 
کسی که می تواند ســهمیه المپیک بگیرد، استفاده 
کنــد. ما ۱۴ بازیکن را به مســابقات اعزام کردیم. هر 
بازیکنی حداقل ۸ تا ۹ سفر رفته. فدراسیون جهانی 
هــم یک ایراد داشــت و این بود کــه می گفت فقط 
بازیکن هــای رنکینــگ دار باید به لیگ هــای جهانی 
اعزام شــوند. در نهایت اینکه تیــم پرقدرتی داریم. 
ان شــاءاالله بعد از المپیک تلاشمان این است که دو 
تیم کومیته انفــرادی مجزا بــه رقابت های جهانی 

و آسیایی ببریم.
 برنامــه خودتان برای ادامــه همکاری با تیم  �

ملی چیست. بعد از المپیک نمی روید؟
من عهد و پیمانی با این بچه ها بستم که تا بعد از 

جهانی و آسیایی در تیم ملی می مانم.
 پیش بینی تــان از المپیــک توکیو چیســت؟  �

به هرحال مسابقات در ژاپن مهد کاراته دنیاست 
و از همه مهم تر اینکه این برای اولین و آخرین بار 

است که کاراته در المپیک برگزار می شود.
المپیک میدان ناشناخته ای برای کاراته است اما 
ما با دوســتان زیادی در این رابطــه صحبت کردیم. 
با دوســت عزیزم بیژن مقانلو که سرمربی تیم ملی 
تکوانــدو بود و آن اتفاق در المپیک ۲۰۱۶ ریو برایش 
افتاد. حتما پیش اســتاد بنا می روم و با ایشــان هم 
صحبت می کنــم. از تمام تجربیات دوســتان داریم 
اســتفاده می کنیم اما باز هم المپیک میدان غیرقابل 
پیش بینی برای ماســت. تنها حد کاراته این است که 
طلا بگیرد. آن هم به خاطر کارنامه پرافتخاری است 

که دارد. کار سختی در ژاپن داریم.
 مســئولان خیلی به کاراته چشــم امید دارند  �

حتی بیشتر از کشتی!
ا ن شاءاالله افتخاراتی را که در مسابقات جهانی و 

آسیایی به دست آوردیم، تکرار می کنیم.
 در مورد بهمن عسگری هم توضیح می دهید؟  �

او جلوتر از همه بچه ها با کســب رنکینگ یک دنیا 
سهمیه المپیکش را قطعی کرده.

بهمن یک بازیکن فوق العاده است. نشان داده که 
مثل دوســت های عزیزش یکی از بهترین های جهان 
اســت. او با طلای المپیک کلکسیون افتخاراتش را 
تکمیل می کنــد. بهمن تنها کاراته کار دنیاســت که 
طلای جوانان، امیدها و بزرگسالان جهان و قهرمانی 
آســیا را دارد. طلای المپیک کارنامه اش را قشنگ تر 

می کند.
 این جور کــه می گویید باید بــه طلای بهمن  �

خیلی امیدوار باشیم.
به همه امیدواریم. 

زخم هاى یک کرسى بى ارزش

سرمربی تیم ملی کاراته در گفت و گو با «شرق»

شهرام هروی: هرگز کسی را به دیگری ترجیح نداده ام
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